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 مدیرکل حفاظت و مدیریت شکار
و صید سازمان حفاظت محیط  زیست خبر داد: 

شکاربیشاز۹۰درصد
پرندگانمهاجر

ایلنا| مدیرکل حفاظت و مدیریت شــکار و 
صید سازمان حفاظت محیط  زیست می گوید 
که شــکار و صید پرندگان مهاجر در منطقه 
فریدونکنــار غیرقانونی اســت. علی تیموری 
گفت که بیش از ۹۰ درصد گونه های پرندگان 
مهاجر توسط دام های هوایی در آسمان صید 
می شــوند و عده معدودی که به سطح زمین 
می رسند نیز توســط روش های دوما و دیگر 

روش ها صید می شوند. 
او ادامه داد: »در سال های گذشته پرندگان 
مهاجر ناقل بیماری آنفلوآنزای حاد پرندگان 
بودند، اما در  ســال ۹6 قبل از ورود پرندگان 
مهاجر بــه داخل کشــور، آنفلوآنــزای حاد 
پرندگان در مرغداری ها دیده شــده بود و به 
نوعی ویروس این بیماری بومی شــده است و 
این گونه نیست که این بیماری در  سال جاری 
از طریق پرندگان مهاجر منتقل شده باشد.« 

مدیرکل حفاظت و مدیریت شــکار و صید 
ســازمان حفاظــت محیــط  زیســت گفت: 
»پرنــدگان مهاجر به دلیل حرکــت مداوم و 
مهاجرت می توانند آلودگی بیشتری را منتقل 
کنند. ســازمان دامپزشکی کشــور براساس 
آمارهایی که توســط بازرســان این سازمان 
ارایه شده اســت، اعلام کرده بود که ویروس 
آنفلوآنــزای حــاد پرندگان در کشــور وضع 
مناســبی ندارد و این ویروس در روستاهای 
اســتان مازندران شــیوع پیدا کرده است. با 
توجه به این موضوع، سازمان حفاظت محیط 
 زیست در  ســال ۹6 هیچ گونه دستورالعملی 

مبنی بر مجوز شکار پرندگان صادر نکرد.« 
او با بیان این که معــاش مردم بومی منطقه 
صددرصد وابســته به شــکار ایــن پرندگان 
نیســت، ادامه داد: »براســاس کنوانســیون 
بین المللی سی ام اس که کنوانسیون حمایت 
از پرندگان مهاجر اســت به کشــورها توصیه 
می شــود که به افــراد بومی منطقــه مجوز 
شــکار پرندگان مهاجر داده شــود و از حدود 
دویست سال پیش به طور سنتی این پرندگان 

شکار می شوند.« 
تیموری با تأکید بر این که شــکار پرندگان 
مهاجــر غیرقانونی اســت، گفت: »ســازمان 
حفاظت محیط  زیســت هر ســاله در فصل 
مهاجرت پرندگان چند روز را برای شکار این 
پرندگان تعیین می کند اما امسال همان طور 
که اشاره شد به دلیل شــیوع آنفلوآنزای حاد 
پرنــدگان مجوز شــکار این پرنــدگان صادر 
نشده است. در سال های گذشته نیز روزهای 
پنجشــنبه و جمعه برای تعــداد محدودی از 
افراد مجوز شــکار صادر می شــد و آنها اجازه 
داشــتند 5 تا 6 قطعــه از پرندگان را شــکار 

کنند.« 
او بــه روش های ســنتی شــکار پرندگان 
ازجمله دوما اشــاره کرد و گفت: »این روش 
قدمــت بســیاری دارد و ســازمان حفاظت 
محیط زیســت نیز با این روش موافق اســت 
و مجوز شــکاری که صادر می کند براســاس 
روش دوما است، اما متاسفانه حدود 3۰ سال 
اســت که روش های جدیــد پرخطری مانند 
روش های شــب دام ها، دام هــای هوایی و... 
ایجاد شــده که در این نوع صیــد همه انواع 
پرندگان مهاجر شــکار می شــوند و بیش از 
۹۰ درصد گونه های پرندگان مهاجر توســط 
دام های هوایی در آســمان صید می شــوند و 
عده معدودی که به سطح زمین می رسند نیز 
توســط روش های دوما و دیگر روش ها صید 

می شوند.« 
مدیرکل حفاظت و مدیریت شــکار و صید 
با بیان این که سازمان حفاظت محیط  زیست 
چنین روش های صید را قبول نــدارد، ادامه 
داد: »اگــر همه دســتگاه ها در ایــن مناطق 
به ســازمان حفاظت محیط  زیســت کمک 
کنند، این سازمان با نیروهای اندکی که دارد 
نمی تواند در مقابل این شــکارچیان بایستد. 
در شهرســتان فریدونکنار و بابلســر حدود 
1۰ محیط بان هســتند که به صورت شیفتی 
فعالیــت می کنند. عقل ســلیم هم می گوید 
با این تعداد کم محیط بــان نمی توان با افراد 
زیادی که برای شــکار به این منطقه می آیند، 
مقابلــه کرد.«  تیمــوری گفت: »متاســفانه 
عده ای از مســئولان نیز از این شــکارچیان 
حمایت می کنند و ســازمان حفاظت محیط  
زیســت همان طور کــه گفتــم نمی تواند در 
مقابل این افراد بایســتد. ســازمان حفاظت 
محیط  زیســت برای مقابله با شــکار بی رویه 
پرندگان مهاجــر نیازمند بــه همکاری همه 
دستگاه ها ازجمله نمایندگان مجلس شورای 
اســلامی، نیــروی انتظامــی و امــام جمعه 
شهرستان هاســت. البته در روزهــای اخیر 
جلسات شورای تأمین در استان تشکیل شده 
و امیدواریم همه بسیج شــوند و کمک کنند 
تا با شــکار بی رویه پرنــدگان مقابله کنیم.«  
او با بیان این که ســازمان حفاظت محیط زیست 
بــه 23۰ تعاونــی در شهرســتان فریدونکنار و 
شهرهای اطراف آن مجوز شکار پرندگان مهاجر 
صادر می کند، ادامه داد: »براساس قانون، سازمان 
حفاظت محیط  زیست متولی برخورد با متخلفان 
شکار و صید است و این سازمان در مناطق دیگر 
کشور حتی در همین استان های شمالی نیز برای 

برخورد با متخلفان مشکلی ندارد.« 

میز خبر

معاون بهداشت وزارت بهداشت: 

بودجهپزشکخانوادهنصفشد
ایسنا| معــاون بهداشــت وزارت بهداشت با 
گلایه از نصف شدن بودجه برنامه پزشک خانواده 
در لایحه بودجه  سال ۹۷، گفت: »با وجود این که 
انتظار دارند بتوانیم برنامه پزشک خانواده و نظام 
ارجاع را اجرا کرده و پرونده الکترونیک ســلامت 
را مستقر کنیم، اما اعتبارمان را نسبت به  سال ۹5 
نصف کرده اند.« علیرضا رئیسی، درباره اعتبارات 
حوزه بهداشــت در لایحه بودجه  سال ۹۷، ادامه 
داد: »در  ســال ۹5، اعتبار ما در بحث پزشــک 
خانواده شــهری بالغ بر 2هزار میلیارد تومان بود 
که ایــن اعتبار از محل یک درصــد ارزش افزوده 
تأمین می شــود. متاســفانه این اعتبار در  سال 
۹6 نصف شــد و به حدود 1۰۰۰ میلیارد تومان 
رســید. تاکنون هم که در اواخر برج ۹ هستیم، 
کمتر از 3۰ درصد همین اعتبار را به ما تخصیص 
داده انــد.« او با بیان این که متاســفانه در لایحه 
بودجه  ســال ۹۷ هم همین رقم تکرار شده است 
و اعتبار 1۰۰۰میلیاردی را برای این حوزه تعیین 
کرده اند، درباره برنامه های حوزه بهداشت در  سال 
۹۷، گفت: »در  ســال ۹۷ در ابتدا بحث تکمیل 
پرونده الکترونیک سلامت و استقرار نظام ارجاع را 
پیش می بریم و در مرحله بعد اجرای برنامه پزشک 
خانواده جزو اولویت های ماست. در  سال ۹۷ قرار 
اســت برنامه هایمان را ذیل پرونده الکترونیک 
طوری گســترش دهیم تا زمینه را برای اجرای 
نظام ارجاع و پزشک خانواده فراهم کنیم. البته ما 
به صورت لایه لایه کار را پیش می بریم و پایلوت 

نخواهیم داشت.«

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران 
اعلام کرد:

جزییاتوچگونگیگسترشطرح
»ال.ای.زد«درپایتخت

مهر| معاون حمل ونقل و ترافیک شــهرداری 
تهران درباره جزییات دقیق گســترش محدوده 
طــرح  LEZ)ال.ای.زد( گفت: »از  ســال آینده 
محدوده طرح ترافیک در قالب طــرح ال.ای.زد 

کنترل می شود.«
محسن پورســیدآقایی در ســومین جلسه 
بررسی برنامه های کاهش آلودگی هوای تهران با 
 بیان این که بالغ بر یک سال از اجرای موفق طرح

ال.ای.زد در محدوده طرح ترافیک و محدوده طرح 
زوج و فرد می گذرد، توضیح داد: »درحال حاضر 
و برابر این طرح، اطلاعات تمامی خودروهای فاقد 
معاینه فنی که به محدوده طرح ترافیک و زوج و 
فرد وارد می شــوند، از طریق ٤۰۰ دوربین ثبت و 
ضبط  شده و متخلفان فاقد معاینه فنی از سوی 
راهور اعمال قانون می شــوند.« او طرح ال.ای.زد 
را به عنوان یکی از طرح هــای موفقي نام برد که 
در هسته مرکزی شهر تهران اجرایی شده است: 
»از آبان ماه  سال گذشته تاکنون بالغ بر 3 میلیون 
خودروی متخلف فاقد معاینه فنی، اعمال قانون 
شده اند. بنا بر طرحی که در دستور کار قرار گرفته، 
مقرر شده از  سال آینده محدوده طرح ترافیک در 

قالب طرح ال.ای.زد کنترل شود.«
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با استفاده از اشعه ایکس
2- کفش- کهنه- تنبیه بدني

3- دست به گریبان- قابلمه بزرگ- طریق شعرا
٤- از درختان جنگلی با چوبی محکم- کاهگل- 

نوعی قبا- آهنگساز آلمانی
5- ضمیر دور- صمیمی ترین اجتماع بشــری- 

کجاست
6- آتشــدان حمام- نمونه خــروار- از حروف 

الفبای فارسی
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در استان سمنان
۸- گاری- نام قدیم شهر تیسفون

۹- ساخلو- نوع ســیبش معروف است- مقابل 
کاتد

1۰- بی زبان- پخش کردن کتاب- کشــیدنش 
نشانه فضولی است

11- حافظه- کمک و اعانــت- از بیماری های 
عفونی شایع

12- قطار- خمیدگی- بالاپوش- بالا و پیش
13- من و تو- زمین درختکاری شــده- نسبت 

ضلع مجاور بر وتر
1٤- جایی بــرای نگهــداری چارپایان- نوعی 

فرش نازک- دستگاه گیرنده صوت
15- فراتر از سخن انسان و فروتر از سخن خدا- 

شکسته شده 

عمودی
1- از پیام رســان های پرکاربرد- عمارت بلند و 

چند طبقه
2- هر آن کــه بســیار زاری کنــد- ملي  پوش 

والیبال ایران- شهری مهم در آذربایجان شرقی
3- نور دوربین- معاوضه- یکدندگی

٤- محل پرش- محل استراحت دانشجویان در 
دانشگاه

5- پیشگاه خانه- سرسرا- تند و سریع
6- نشیمنگاه اسب- مخلوط آب و آهک

۷- اثــر رطوبت- مــاده ای بــرای جلوگیری از 
تجزیه اجساد- بافندگی- پوشش ستوران

۸- شــهری مهم در ســوییس- پایه و رتبه 
اداري- مقابل رو- مرزبان

۹- دســت- ســختی- عملــه- روحانــی 
زرتشتی

1۰- چــوب پهن کــردن خمیر- وســایل 
ذخیره شده

11- روانه شدن- قدم- تمام و همه
12- نهادی که وظیفه محافظت و نگهبانی 

جاده ها را برعهده دارد- اسب قاصد
13- آفت- واحد پول پیشــین فرانســه- 

وسیله ای برای روشن کردن آتش
1٤- تسمه و دوال- چاره و علاج- خدمت

15- متحیر و متعجب شدن- جزوه دان
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محمد باقرزاده، شهروند| اصطلاحی که برای 
نخســتین بار در دوران دولت محمود احمدي نژاد 
سر از وزارت علوم و سازمان سنجش آموزش کشور 
درآورد، همچنان بر سر زبان هاست و گفته می شود 
با گذشــت 3ماه از آغاز  ســال تحصیلی همچنان 
دانشجویانی با عنوان »ستاره دار« از ادامه تحصیل 
محرومند. دیروز و در ادامه اظهارنظرها نســبت به 
محرومیت تعدادی از دانشجویان ایرانی از تحصیل 
در دانشگاه به دلیل فعالیت های سیاسی، وزیر علوم، 
تحقیقات و فناوری با رد وجود چنین پرونده هایی، 
از تلاش این مجموعه برای حل مشکل دانشجویان 

سخن گفت. 
»منصور غلامی« کــه با »خانه ملت« ســخن 
می گفت، درباره اقدامات انجام شده در وزارت علوم 
برای حل مشکل دانشجویان ستاره دار، توضیح داد: 
»عنوان ســتاره دار به آن معنا که به افکار عمومی 
القا شده، در میان دانشجویان و متقاضیان مقاطع 
بالای دانشــگاهی وجود ندارد؛ چراکه مشکل اکثر 
این دانشــجویان نقص پرونده است و مسأله تعداد 
بسیاری از این دانشجویان با تلاش سازمان سنجش 
و دیگر مسئولان حل وفصل شده است.« غلامی در 
ســخنان دیروز خود گفت که در میان دانشجویان 
محروم از تحصیل، اشــخاصی با مشکل سیاسی 
یا گرایش و اقدامات سیاســی وجود ندارد، چراکه 
مسائل سیاسی در گزینش دانشجو مطرح نمی شود: 
»تعداد معدودی از این دســت افراد باقی مانده اند 
که کار آنها هم درحال انجام است و به  زودی اعلام 
خواهیم کرد که هیچ پرونــده ای از داوطلبان ورود 
برای دوره های بالاتــر تحصیلات تکمیلی معطل 
نمانده اســت.« اگرچه وزیر علوم از دانشــجویان 
بازمانــده از تحصیل خواســت که »درخواســت 
خود را به غیر از دانشــگاه مربوطه بــه وزارت علوم 
هم ارایه دهند تا مورد بررســی قرار گیرد« اما این 
پرسش همچنان به قوت خود باقی است که دلیل 
محرومیــت از تحصیل این دانشــجویان چه بوده 
و چرا در دولتــی که بارها مقامــات آن به انتقاد از 
ستاره دارکردن دانشــجویان پرداختند، دست به 

چنین اقدامی می زنند.
امسال چند نفر از تحصیل محروم شدند؟ 

اگرچــه وزیــر کنونی علــوم، تــلاش دارد که 
محرومیت از تحصیل دانشجویان را به نقص پرونده 
نسبت دهد اما سخنان دانشــجویان و نمایندگان 
مجلس کــه این موضــوع را در ماه های گذشــته 
پیگیــری کردند، حکایــت دیگــری دارد. حدود 
دوهفته پیش »محمود صادقی«، عضو کمیسیون 
آموزش از ستاره دارشــدن نزدیک به 15۰ دانشجو 
سخن گفت که در روزهای بعد این آمار را به صورت 
دقیق تر اعلام کرد. او یک هفته پیش و در گفت و گو 
با ایلنــا، از اخذ تعهد از 5٤۹ دانشــجو و همچنین 
محرومیت 2۷ دانشــجوی کارشناســی ارشد و 
دکتری سخن گفت. صادقی در توضیح این موضوع 

گفته بود: »دانشجوی ســتاره دار اصولا به کسانی 
اطلاق می شود که با وجود قبولی در آزمون کنکور، 
با مشکل ثبت نام در دانشگاه مربوطه مواجه هستند. 
با پیگیری هایی که صورت گرفته اســت، از میان 
دانشجویان ستاره دارِ امســال، تاکنون 151نفر در 
مقطع دکتری و 3۹۸نفر نیز در مقطع ارشد، با تعهد 
موفق به ثبت نام و ادامه تحصیل شــده اند. علاوه  بر 

این، 12نفــر در مقطع دکتری 
و 15نفــر هم در مقطع ارشــد 
مردود و اجــازه ادامه تحصیل 
ندارند که وزارت علوم همچنان 
درحــال رایزنــی بــا وزارت 
اطلاعات و سایر مراجع ذیربط 
است تا مشکل این افراد هم حل 
شــود. این موضوع در روزهای 
بعد هم با سخنان متفاوتی بیان 
شــد که همه این محرومیت را 

تأیید می کردند. 
توضیحات یک دانشجو 

درباره دلایل محرومیت از 
تحصیل خود

ســخنان اعضای کمیســیون آموزش مجلس، 
تعــدادی از نمایندگان تهران در مجلس شــورای 
اســلامی و همچنین توضیحات دیروز وزیر علوم، 
تحقیقات و فناوری از تلاش برای حل این مســأله 
حکایــت دارد اما دلیل این محرومیت چیســت و 
مسئولان در پاسخ به پیگیری های دانشجویان چه 
می گویند؟ یکی از 15 دانشجویی که توانست کنکور 
کارشناســی ارشد امســال را با موفقیت پشت سر 
بگذراند و حتی در یکی از دانشــگاه های تهران هم 
ثبت نام اولیه خود را انجــام داده، در توضیح روند 
پرونده محرومیت از تحصیل خود به »شــهروند« 
می گوید: »من در دوران کارشناسی، عضو انجمن 

ترقي خواه بودم و بیشــتر فعالیت نشریاتی داشتم. 
در تمام این مدت، حتی یک نامه و حکم از کمیته 
انضباطی هم نداشــتم تا این که تابستان امسال و 
یک ماه قبل از اعلام نتایج بــا من تماس گرفتند و 
گفتند که برای رفع نقایص پرونده به دانشگاه پیام 
نور مراجعه کنم. آن جا متوجه شدم که اصلا بحث 
نقص پرونده نیســت.« این دانشجو که در ماه های 
گذشــته تلاش کرده تــا این 
موضــوع را به صــورت قانونی 
دنبال کنــد و از طریق چندین 
عضو کمیســیون آمــوزش و 
مدیران ســازمان سنجش هم 
پیگیر حق تحصیل خود بوده، 
ادامــه می دهــد: »یک ماه بعد 
هنگام اعلام نتایــج، برای من 
نقص پرونده زدنــد. یک هفته 
بعد از اعلام نقــص پرونده هم، 
پیامکی از یکی از دانشگاه های 
تهران برای من ارســال شد که 
برای ثبت نام به این دانشــگاه 
مراجعه کنم. کارهای اولیه ثبت نــام را انجام دادم 
تا این که یک هفته بعد، از دانشــگاه تربیت مدرس 
با من تماس گرفتند و گفتند که سازمان سنجش 
صلاحیت شــما را تأیید نکرده و بایــد بروید فرم 
صلاحیت را پر کنید. سازمان سنجش رفتم و آن جا 
گفتند این فرم برای دانشجویان دکتری است و ما 
درحال رایزنی برای حل مشکل شما هستیم.« این 
دانشــجو که خواهان پیگیری ایــن موضوع و حل 
همیشــگی آن، بدون نام بردن از افراد محروم شده 
است، درباره ســابقه فعالیت های خود در دانشگاه 
هم می گوید: »من در دوره کارشناســی در انجمن 
ترقي خواه بودم. فعالیت خاصی در دانشگاه نداشتم 
و بیشتر مربوط به نشریات بود. بسیاری از دوستان 

فعال تر از من الان به  راحتی درحال ادامه تحصیل 
هستند. من در تمام دوران کارشناسی، هیچ حذف 
ترم یا تعلیق یا احضار به کمیته انضباطی نداشتم. 
تمام فعالیت هــای من در چارچــوب قانون بود و 
همان طور کــه آقای روحانی گفته بــود، 11نفر را 
بیاریــد، 11 نفر را پای صندوق بــردم، فعالیت من 

درجهت ترغیب افراد به رأی دادن بوده است. « 
 سخنگوی کمیسیون آموزش:

مشکل حل شده است
موضوعی که تــا یک ماه پیش از ســوی تمام 
مســئولان تکذیب می شــد، حالا یک گام رو به 
 جلو داشــته و تعدادی از مسئولان از تلاش خود 
برای حل مشــکل تحصیل دانشــجویان سخن 
می گوینــد. ســخنگوی کمیســیون آموزش و 
تحقیقات مجلس شــورای اســلامی اما آخرین 
جلســه اعضای این کمیســیون با وزیر علوم را 
مربوط به سه هفته پیش می داند که در آن جلسه 
غلامی وعده رفع کامل این مشــکل را داده بود. 
»میرحمایت میــرزاده« در توضیح این موضوع 
به »شــهروند«  می گوید: »آخرین جلسه اعضا با 
وزیر علوم به حدود ســه هفته پیش برمی گردد 
که تعــدادی از اعضا این موضــوع را بیان کردند 
و غلامی قول داد که اگر چنین مســأله ای وجود 
داشــته باشــد، حتما آن را حل خواهــد کرد.« 
میــرزاده اما تأکید دارد که هیچ ســندی دال بر 
محرومیت تعــدادی از دانشــجویان از تحصیل 
وجود نــدارد و اگر هــم چنین مشــکلی وجود 
داشــته، اکنون حل شــده اســت.  علاوه  براین 
»پروانه سلحشــوری«، نماینده مردم تهران در 
مجلس شورای اســلامی که در روزهای گذشته 
پیگیر این موضوع بوده هــم، از ادامه پیگیری ها 
به »شــهروند« می گوید: »از 16 آذر امسال که 
این موضوع مطرح شد، پیگیر شدیم و همچنان 
پیگیــر آن خواهیم بود.« پیش از این »حســن 
روحانی«، رئیس جمهوری در مراسم روز دانشجو 
در دانشگاه سیستان و بلوچســتان و در پاسخ به 
انتقاد یک دانشجو از ستاره دارشدن دانشجویان، 
ستاره را مربوط به آســمان و نه دانشگاه دانسته 
بود: »نباید فضا به شکلی باشد که دانشجو وقتی 
می خواهد حرف و ســخنی به میان آورد، مراقب 
باشد که آیا کسی اســم او را یادداشت می کند یا 
نه. ستاره جایش در آسمان است، نه در دانشگاه. 
دانشجو آمده در دانشــگاه آزادانه سخن بگوید و 
نظراتش را مطرح کند و نسبت به آنچه احساس 
می کند، صحیح نیســت آزادانه انتقاد کند.« به 
نظر می آید رسانه ای شــدن موضوع و همچنین 
پیگیری دانشجویان و نمایندگان مجلس، منجر 
به حل مشــکلات این دانشــجویان در روزهای 
آینده شود، همچنان که دونفر از افراد بازمانده از 
تحصیل از تماس سازمان سنجش و اعلام تلفنی 

حل موضوع سخن می گویند.

گزارش »شهروند« از وضع تعدادی از دانشجویان که نمایندگان مجلس می گویند اخیرا از تحصیل محروم شده اند
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»میرحمایت میرزاده«، 
سخنگوی کمیسیون آموزش 

در گفت وگو با »شهروند« : 
آخرین جلسه اعضا با وزیر 
علوم به حدود 3هفته پیش 

برمی گردد که تعدادی از اعضا 
این موضوع را بیان کردند و 
وزیر قول داد که اگر چنین 

مسأله ای وجود داشته باشد، 
حتما آن را حل خواهد کرد

ایلنا| ســالیانه 2٤ هزار نفر به دوره دکتری وارد 
می شوند و باید هدف شغلی این افراد در نظر گرفته 
شود تا بعد از فارغ التحصیلی با مشکل بیکاری مواجه 
نشوند. مجتبی شــریعتی، معاون آموزشی وزارت 
علوم با اعلام این خبر گفت: »نخســتین توصیه 
من این است که برند دانشگاه را به عنوان دانشگاه 
منحصربه فرد غیرحضوری حفظ کند، دوم این که 
توســعه تحصیلات تکمیلی در کشور باید کنترل 
شود و رابطه هدفمند بین اشــتغال و تحصیل در 
کشور درست بشود، چراکه درحال حاضر یکصد هزار 

دانشجوی دکتری در کشور وجود دارد.« 
او با بیــان این که آموزش های مجــازی باید در 
دانشــگاه پیام نور به عنوان یک برند باشــد، ادامه 
داد: »براساس ماموریتی که برای دانشگاه پیام نور 
تعریف شده است، این دانشگاه به عنوان یک دانشگاه 
مجازی و غیرحضوری شناخته می شود،  اگرچه این 
تعریف منافی آموزش های نیمه حضوری نیست اما 
نکته ای که وجود دارد، این اســت که باید دانشگاه 
پیام نور به عنوان یک برنــد در عرصه آموزش های 
مجازی در ایــران و عرصه بین المللی شــناخته 
شود؛ چراکه همه دانشگاه های دنیا برای خود برند 
مشخصی دارند و سیاســت ها و برنامه ریزی های 

صورت گرفته نباید برند دانشگاه را نفی کند.«
شریعتی گفت: »انتظاری که از دانشگاه پیام نور 
وجود دارد این اســت که کلاس های این دانشگاه 
باید با حضور چند صد هزار دانشجو برگزار شود، نه 
این که به 3۰ یا ٤۰ دانشجو در کلاس قانع باشیم و 
باید سیاست هایی به کار گرفته شود تا براساس آن 
دانشگاه پیام نور به عنوان یک دانشگاه ملی و حتی 

فراملی عمل کند.«
او ادامه داد: »یکی از راه های موفقیت دانشگاه پیام 
نور در عرصه های ملی و فراملی این است که بتواند 
زیرساخت های خود را متناسب با ماموریت دانشگاه 
یعنی همان آموزش مجازی تقویت کند تا براساس 
آن، همه جوانان کشــور حتی در نقاط دورافتاده 
نیز که شــرایط رفاهی برای تردد در دانشگاه های 
حضوری را ندارنــد، به آموزش عالی دسترســی 
پیدا کنند. همچنان که یکی از رســالت های طرح 
آمایش آمــوزش عالــی در وزارت علوم نیز همین 

ماموریت گرایی است.« 

معاون وزیر علوم با تأکید بر این که مدیران آموزش 
عالی باید ملی بیندیشند و سازمانی حرکت کنند، 
گفت: »اگر در تصمیم گیری های خود منافع ملی 
را درنظر بگیریم، بهتر می توانیم برای آن ســازمان 
برنامه ریزی داشته باشــیم. نخستین توصیه من 
این اســت که برند دانشــگاه را به عنوان دانشگاه 
منحصربه فرد غیرحضوری حفظ کند، دوم این که 
توســعه تحصیلات تکمیلی در کشور باید کنترل 
شــود و رابطه هدفمند بین اشــتغال و تحصیل 
در کشور درســت بشــود، چراکه درحال حاضر 
یکصد هزار دانشجوی دکتری در کشور وجود دارد 
و سالیانه 2٤ هزار نفر به دوره دکتری وارد می شوند و 
باید هدف شغلی این افراد در نظر گرفته شود تا بعد 

از فارغ التحصیلی با مشکل بیکاری مواجه نشوند.« 
شــریعتی توجه به حــوزه بین الملل را یکی 
دیگر از توصیه های خود در دانشــگاه پیام نور 
دانست: »با توجه به این پتانسیل عظیمی که در 
دانشگاه پیام نور وجود دارد، این دانشگاه بهتر از 
همیشه می تواند در عرصه بین المللی ورود کند. 
با توجه به پتانسیل های این دانشگاه در همین 
زمینه ها امکان هم افزایی با ســایر زیرنظام های 
آموزشــی فراهم شود تا دانشــگاه های دولتی 
که با مشــکل کمبود امکانات مواجه هســتند، 
بتوانند در راستای سیاســت های خود حرکت 
کنند. ضمن این که مدیریت منطقه ای از دیگر 
برنامه هایی است که لازم است دانشگاه پیام نور 

در این زمینه نیز نقش محوری ایفا کند.« 
علی اصغر رستمی ابوســعیدی رئیس ســابق 
دانشگاه پیام نور نیز در سخنانی گفت: »ماموریت 
و رسالت دانشــگاه پیام نور به عنوان دانشگاه باز در 
قالب آموزش نیمه حضــوری و ترکیبی بوده و نگاه 
مسئولان به دانشــگاه پیام نور باید متفاوت باشد؛ 
چراکه این دانشــگاه به دلیل گستردگی در داخل 
و خارج از کشور دارای پتانسیل ها و ظرفیت هایی 
اســت که دیگر دانشــگاه های برتر کشــور از آن 
بی بهره اند. در راســتای اجرای طرح آمایش وزارت 
علوم، تعداد مراکز و واحدهای دانشــگاه از 51۰ به 
٤6٤ مرکز و واحد تجمیع  شده و درحال حاضر این 
دانشگاه دارای 16 دفتر نمایندگی در خارج از کشور 

است.« 

معاون وزیر علوم: 

سالیانه۲۴هزارنفربهدورهدکتریواردمیشوند
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